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Kaupunginvaltuusto 15.10.2018  

 

Kokoustiedot 
 
Aika 15.10.2018 maanantai klo 18:00 - 19:24 
 
Paikka Kaupunginvaltuuston istuntosali 
 
 
Saapuvilla olleet jäsenet 
 

Janne Laulumaa Susanna Mäntysaari 
Jari Salonen, 1. varapuheenjohtaja 
Emma Lindqvist, 2. varapuheenjohtaja 
Jarmo Rosama, 3. varapuheenjohtaja 
Annika K. Aaltonen 
Pipsa Allén, poissa § 119 osittain 
Janette Broberg 
Sirpa Ek 
Eija Erasvuo 
Erkki Haavisto 
Pekka Heikkilä Kristiina Engström 
Mikko Kangasoja 
Anneli Kivijärvi 
Mika Koivisto 
Katja Koivusalo Jouni Mäki 
Kimmo Kosonen 
Heikki Laine Elisa Vuorinen 
Hannele Lehto-Laurila, poistui klo 18.54 § 127 aikana, tilalle Mirja Hurskanen 
Aarre Lehtonen 
Ari Leinonen Niina Puoskari 
Aki-Petteri Löfgren 
Markus Maunula 
Jonni Moislahti 
Merja Niemi 
Eija Nurmi 
Pekka Närhinen Juha Jormanainen 
Vesa Parantainen Sari Packalén 
Tanja Parkko 
Jari Pulkkinen 
Jukka Rantala 
Saila Rintee 
Anita Ruusuranta 
Tuuli Salospohja Jukka A. Rantala 
Eeva Savola 
Harri Seikola Tuija Hyytiä 
Tapio Soiniitty Kaisaleena Lilja 
Raimo Sulonen 
Sari Suominen 
Niko Toivonen 
Helena Viljanen, poissa § 119 osittain 
Maria Virko 
Jyrki Yrttiaho 
Niina Äikäs 
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Muut saapuvilla olleet 
 

Veijo Mikola kaupunginhallituksen edustaja 
Ari Korhonen, Konsernihallinto kaupunginjohtaja 
Anna-Kristiina Järvi, Konsernihallinto talousjohtaja 
Antti Korte, Tekninen keskus tekninen johtaja 
Juha Sandberg, Sosiaali- ja terveyskeskus sosiaali- ja terveysjohtaja 
Juha-Pekka Lehmus, Sivistyskeskus sivistysjohtaja, poissa § 123 
Minna Heikkilä, Konsernihallinto viestintäpäällikkö 
Ilari Nummila, Tietohallintopalvelut järjestelmäasiantuntija 
Sari Vahtera, Konsernihallinto pöytäkirjanpitäjä 
 

 
Asiat  115 - 136 § 
 
Allekirjoitukset 
 
  

Jari Salonen Sari Vahtera 
puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 

Pöytäkirjan tarkastus Raisio, 18.10.2018 
 
 
 
  Sari Suominen  Erkki Haavisto 
 
Pöytäkirja on ollut yleisesti nähtävänä 
 
  Raisio, 19.10.2018 
 
 
   
  Sari Vahtera 
  Pöytäkirjanpitäjä 
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Käsitellyt asiat 
 

Nro § Liite Otsikko Sivu 

1 115 §  Kokouksen laillisuuden toteaminen 5 

2 116 §  Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 6 

3 117 §  Esityslistan hyväksyminen 7 

4 118 §  Tuuli Salospohjan eronpyyntö Raision kaupungin luottamustoimista 8 

5 119 §  Pipsa Allénin eronpyyntö Raision kaupungin luottamustoimista 10 

6 120 §  Minna Urpon eronpyyntö Raision kaupungin luottamustoimista 15 

7 121 § 1-5  Lautakuntakohtaiset strategiamittarit 19 

8 122 § 6  Kaupunginhallituksen ja -valtuuston kokoukset, pöytäkirjojen tarkas-
taminen ja nähtäville asettaminen vuonna 2019 

21 

9 123 §  Kiinteistö Oy Kerttulan jäähallin lainan konvertoiminen kaupungin 
lainaksi 

24 

10 124 §  Talousarviomuutos sivistyskeskuksen hankkeisiin vuoden 2018 ta-
lousarvioon 

26 

11 125 §  Valtuutettu Annika Aaltosen ym. valtuutettujen aloite koskien kau-
pungin tarjoamien kesätyöpaikkojen hakuprosessia  

28 

12 126 §  Valtuutettu Jari Pulkkisen ym. valtuutettujen aloite koskien vauvara-
han käyttöönottoa Raisiossa 

31 

13 127 §  Valtuutettu Janette Brobergin ym. valtuutettujen aloite koskien jul-
kishallinnon palveluita tarjoavan yhteispalvelupisteen perustamisesta 
Raisioon 

34 

14 128 §  Valtuutettu Aarre Lehtosen ym. valtuutettujen aloite koskien Raision-
joen siivoamista 

38 

15 129 §  Valtuutettu Annika Aaltosen ym. valtuutettujen aloite koskien roska-
astioiden määrän kartoitusta, sijoittelua ja tyhjennysväliä 

41 

16 130 §  Valtuutettu Raimo Sulosen ym. valtuutettujen aloite koskien Hulvelan 
katualueen autopaikkojen muuttamista viistopaikoiksi ja yhden inva-
autopaikan lisäystä 

44 

17 131 §  Valtuutettu Eija Erasvuon ym. valtuutettujen aloite koskien varhais-
kasvatuksen henkilöstön nimikkeiden muuttamista vastaamaan ny-
kyistä lainsäädäntöä 

47 

18 132 §  Valtuutettu Jukka A. Rantalan ym. valtuutettujen aloite koskien lähi-
poliisitoiminnan aloittamista Raisiossa 

49 

19 133 §  Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite koskien vas-
tentahtoisten nollatuntisopimusten kieltämistä Raision kuntakonser-
nissa ja tilaajavastuun korostamista kaupungin kilpailutuksissa 

51 

20 134 §  Valtuutettu Sari Suomisen ym. valtuutettujen aloite koskien nuorisoti-
la Nopan aukioloaikoja 

52 

21 135 §  Valtuutettu Jonni Moislahden ym. valtuutettujen aloite koskien Raisi-
on ja Ruskon sotepalveluiden yhteistoimintasopimukseen liittyvää 
selvitystä 

53 
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22 136 §  Valtuutettu Jouni Mäen ym. valtuutettujen aloite koskien kaupungin 
kiinteistöjen käyttömenoja 

54 

 
Muutoksenhaku 
 

115-136 § Muutoksenhakuohje 56 
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115 §  

Kokouksen laillisuuden toteaminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Valtuusto totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
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116 §  

Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto valitsee tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Sari 

Suomisen ja Jari Salosen. 
 

Päätös Valtuusto valitsi tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi yksimielisesti val-
tuutetut Sari Suomisen ja Erkki Haaviston. 
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117 §  

Esityslistan hyväksyminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto päättää käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyk-

sessä. 
 

Päätös Valtuusto päätti käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyksessä. 
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Kaupunginhallitus § 328 24.9.2018 

 

 Asianro 54/00.00.01/2018 

§ 118 

Tuuli Salospohjan eronpyyntö Raision kaupungin luottamustoimista 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 24.9.2018 328 §  

 

 ”Kaupunginsihteeri Sari Vahtera 20.9.2018:  

 

Tuuli Salospohja on jättänyt 19.9.2018 kirjallisen eronpyynnön Raision kau-

punginvaltuuston jäsenyydestä työhön liittyvien painavien syiden vuoksi.   

 

Salospohja on Kokoomuksen kaupunginvaltuutettu.  

 

Kuntalain 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. Eron 

myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin. Valtuusto myön-

tää eron valtuutetulle ja varavaltuutetulle.  

 

Kaupunginvaltuustoon nousee Kokoomuksen 1. varavaltuutettu Jukka A. 

Rantala.  

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että   

1) valtuusto päättää merkitä tiedoksi Tuuli Salospohjan eronpyynnön 

kaupunginvaltuutetun tehtävästä,  

 

2) valtuusto päättää myöntää eron Tuuli Salospohjalle kaupunginvaltuu-

tetun tehtävästä, 

 
3) valtuusto toteaa, että valtuustoon nousee Kokoomuksen 1. varaval-

tuutettu Jukka A. Rantala.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti.  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että  

1) valtuusto päättää merkitä tiedoksi Tuuli Salospohjan eronpyynnön 

kaupunginvaltuutetun tehtävästä,  

 

2) valtuusto päättää myöntää eron Tuuli Salospohjalle kaupunginvaltuu-

tetun tehtävästä, 

 
3) valtuusto toteaa, että valtuustoon nousee Kokoomuksen 1. varaval-

tuutettu Jukka A. Rantala.  

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Jukka A. Rantala  

  Tuuli Salospohja 
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Kaupunginhallitus § 344 8.10.2018 

 

 Asianro 54/00.00.01/2018 

§ 119 

Pipsa Allénin eronpyyntö Raision kaupungin luottamustoimista 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 8.10.2018 344 §  

 

 ”Kaupunginsihteeri Sari Vahtera 2.10.2018:  

 

Pipsa Allén on jättänyt 1.10.2018 sähköpostitse eronpyynnön Raision kau-

pungin luottamustoimista paikkakunnalta poismuuton vuoksi 16.10.2018 alka-

en.   

 

Pipsa Allén on Kokoomuksen kaupunginvaltuutettu ja hän valittuna seuraaviin 

luottamustoimiin:  

 

– kaupunginhallituksen jäsen (kv 5.6.2017 § 83) 

– kaupunginhallituksen konsernijaoston jäsen ja vpj (kh 12.6.2017 § 217) 

– kaupunginhallituksen edustaja sivistyslautakunnassa (kh 12.6.2017 § 233) 

– kaupunginhallituksen varaedustaja yhteistoimintaryhmässä (kh 15.1.2018 

§ 14) 

– Raina-toimikunnan jäsen (kh 26.6.2017 § 246) 

 

Kaupunginvaltuustoon nousee Kokoomuksen varavaltuutettu Elisa Vuorinen. 

 

Kuntalain 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. Eron 

myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin. Valtuusto myön-

tää eron valtuutetulle ja varavaltuutetulle.  

 

Kuntalain 71 §:n mukaan vaalikelpoinen kunnan luottamustoimeen on henkilö, 

jonka kotikunta kyseinen kotikunta on. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää  

 

1) merkitä tiedoksi Pipsa Allénin eronpyynnön kaupunginhallituksen konser-

nijaoston jäsenyydestä ja varapuheenjohtajuudesta, kaupunginhallituksen 

edustajan tehtävästä sivistyslautakunnassa, kaupunginhallituksen vara-

edustajan tehtävästä yhteistoimintaryhmässä sekä Raina-toimikunnan jä-

senyydestä 
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2) myöntää Pipsa Allénille eron kaupunginhallituksen konsernijaoston jäse-

nyydestä ja varapuheenjohtajuudesta, kaupunginhallituksen edustajan 

tehtävästä sivistyslautakunnassa, kaupunginhallituksen varaedustajan 

tehtävästä yhteistoimintaryhmässä sekä Raina-toimikunnan jäsenyydestä 

16.10.2018 lukien 

 

3) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää merkitä tiedoksi Pipsa Allénin 

eronpyynnön kaupunginvaltuutetun tehtävästä sekä kaupunginhallituksen 

jäsenyydestä 

 

4) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää myöntää eron Pipsa Allénille 

kaupunginvaltuutetun tehtävästä sekä kaupunginhallituksen jäsenyydestä 

16.10.2018 lukien   

 
5) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto toteaa, että valtuustoon nousee Ko-

koomuksen varavaltuutettu Elisa Vuorinen  

 

6) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää valita kaupunginhallitukseen 

jäsenen Pipsa Allénin tilalle jäljellä olevaksi toimikaudeksi.   

 

 Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Esittelijä teki seuraavan lisäyksen päätösehdotukseen:  

 

Kaupunginhallitus päättää valita kaupunginhallituksen konsernijaostoon jäse-

nen ja varapuheenjohtajan, kaupunginhallituksen edustajan sivistyslautakun-

taan, kaupunginhallituksen varaedustajan yhteistoimintaryhmään sekä jäse-

nen Raina-toimikuntaan Pipsa Allénin tilalle 16.10.2018 alkaen jäljellä olevak-

si toimikaudeksi. Lisäys päätösehdotukseen hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Jonni Moislahti ehdotti, että konsernijaoston jäseneksi valitaan Helena Vilja-

nen ja jaoston varapuheenjohtajaksi Jonni Moislahti, kaupunginhallituksen 

edustajaksi sivistyslautakuntaan Helena Viljanen, kaupunginhallituksen vara-

edustajaksi yhteistoimintaryhmään Helena Viljanen sekä Raina-toimikunnan 

jäseneksi Jonni Moislahti.  

 

Kaupunginhallitus päätti 

 

1) merkitä tiedoksi Pipsa Allénin eronpyynnön kaupunginhallituksen konser-

nijaoston jäsenyydestä ja varapuheenjohtajuudesta, kaupunginhallituksen 

edustajan tehtävästä sivistyslautakunnassa, kaupunginhallituksen vara-

edustajan tehtävästä yhteistoimintaryhmässä sekä Raina-toimikunnan jä-

senyydestä 

 

2) myöntää Pipsa Allénille eron kaupunginhallituksen konsernijaoston jäse-

nyydestä ja varapuheenjohtajuudesta, kaupunginhallituksen edustajan 

tehtävästä sivistyslautakunnassa, kaupunginhallituksen varaedustajan 
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tehtävästä yhteistoimintaryhmässä sekä Raina-toimikunnan jäsenyydestä 

16.10.2018 lukien 

 

3) valita kaupunginhallituksen konsernijaostoon jäseneksi Helena Viljasen ja 

varapuheenjohtajaksi Jonni Moislahden, kaupunginhallituksen edustajaksi 

sivistyslautakuntaan Helena Viljasen, kaupunginhallituksen varaedusta-

jaksi yhteistoimintaryhmään Helena Viljasen sekä Jonni Moislahden jäse-

neksi Raina-toimikuntaan Pipsa Allénin tilalle 16.10.2018 alkaen jäljellä 

olevaksi toimikaudeksi 

 

4) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää merkitä tiedoksi Pipsa Allénin 

eronpyynnön kaupunginvaltuutetun tehtävästä sekä kaupunginhallituksen 

jäsenyydestä 

 

5) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää myöntää eron Pipsa Allénille 

kaupunginvaltuutetun tehtävästä sekä kaupunginhallituksen jäsenyydestä 

16.10.2018 lukien   

 

6) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto toteaa, että valtuustoon nousee Ko-

koomuksen varavaltuutettu Elisa Vuorinen   

 

7) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää valita kaupunginhallitukseen 

jäsenen Pipsa Allénin tilalle jäljellä olevaksi toimikaudeksi.   

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että 

 

1) valtuusto päättää merkitä tiedoksi Pipsa Allénin eronpyynnön kaupungin-

valtuutetun tehtävästä sekä kaupunginhallituksen jäsenyydestä 

 

2) valtuusto päättää myöntää eron Pipsa Allénille kaupunginvaltuutetun teh-

tävästä sekä kaupunginhallituksen jäsenyydestä 16.10.2018 lukien   

 

3) valtuusto toteaa, että valtuustoon nousee Kokoomuksen varavaltuutettu 

Elisa Vuorinen   

 

4) valtuusto päättää valita kaupunginhallitukseen jäsenen Pipsa Allénin tilalle 

jäljellä olevaksi toimikaudeksi.   

 

Päätös  

Tanja Parkko ehdotti, että kaupunginhallituksen jäseneksi valitaan Helena Vil-

janen ja kaupunginhallituksen varajäseneksi Helena Viljasen tilalle Eeva Sa-

vola.   
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Puheenjohtaja totesi, että Helena Viljanen on jättänyt eronpyynnön sivistys-

lautakunnan jäsenyydestä sekä varapuheenjohtajuudesta, mikäli tulee vali-

tuksi kaupunginhallitukseen.  

 

Puheenjohtaja tiedusteli, että voidaanko Viljasen eronpyyntö ottaa yksimieli-

sesti käsittelyyn ja mikäli eronpyyntö voidaan ottaa yksimielisesti käsittelyyn, 

niin voidaanko samalla yksimielisesti ottaa sivistyslautakunnan jäsenen ja va-

rapuheenjohtajan valinta käsittelyyn? Kaupunginvaltuusto hyväksyi ehdotuk-

sen yksimielisesti.  

 

Tanja Parkko ehdotti, että Helena Viljasen tilalle sivistyslautakuntaan valitaan 

Tuija Hyytiä ja sivistyslautakunnan varajäseneksi Tuija Hyytiän tilalle Satu Ar-

salo. Lisäksi Parkko ehdotti sivistyslautakunnan varapuheenjohtajaksi Jukka 

A. Rantalaa.  

 

Pipsa Allén ja Helena Viljanen poistuivat esteellisinä kokouksesta tämän py-

kälän käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi niiltä osin kuin heidän eronpyyntöjän-

sä käsiteltiin.   

 

Esteellisyyden peruste hallintolain 28 §:n 1 mom. 1 kohta (osallisuusjäävi). He 

ovat asianosaisia asiassa.  

 

Kaupunginvaltuusto päätti yksimielisesti 

 

1) merkitä tiedoksi Pipsa Allénin eronpyynnön kaupunginvaltuutetun tehtä-

västä sekä kaupunginhallituksen jäsenyydestä 

 

2) myöntää eron Pipsa Allénille kaupunginvaltuutetun tehtävästä sekä kau-

punginhallituksen jäsenyydestä 16.10.2018 lukien   

 

3) todeta, että valtuustoon nousee Kokoomuksen varavaltuutettu Elisa Vuo-

rinen   

 

4) valita kaupunginhallituksen jäseneksi Helena Viljasen ja kaupunginhalli-

tuksen varajäseneksi Helena Viljasen tilalle Eeva Savolan jäljellä olevaksi 

toimikaudeksi   

 

5) merkitä tiedoksi sekä myöntää eron Helena Viljaselle sivistyslautakunnan 

jäsenyydestä sekä varapuheenjohtajuudesta 

 

6) valita sivistyslautakunnan jäseneksi Tuija Hyytiän ja sivistyslautakunnan 

varajäseneksi Tuija Hyytiän tilalle Satu Arsalon sekä sivistyslautakunnan 

varapuheenjohtajaksi Jukka A. Rantalan jäljellä olevaksi toimikaudeksi.  
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Tiedoksi   Nimetyt  

  Päivi Nieminen / sidonnaisuusilmoitukset 

  Pipsa Allén 

  Sivistyslautakunta 
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Kaupunginhallitus § 345 8.10.2018 

 

 Asianro 54/00.00.01/2018 

§ 120 

Minna Urpon eronpyyntö Raision kaupungin luottamustoimista 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 8.10.2018 345 §  

 

 ”Kaupunginsihteeri Sari Vahtera 28.9.2018:  

 

Minna Urpo on jättänyt 26.9.2018 sähköpostitse eronpyynnön Raision kau-

pungin luottamustoimista paikkakunnalta poismuuton vuoksi 1.10.2018 alka-

en.   

 

Urpo on valittuna seuraaviin luottamustoimiin:  

 

- sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunnan varajäsen (kv 5.6.2017 § 86) 

- teknisen lautakunnan varajäsen (kv 5.6.2017 § 89) 

- kiinteistötoimitusten uskottu mies (kv 5.6.2017 § 93) 

- Varsinais-Suomen lastensuojelukuntayhtymän yhtymävaltuuston jäsen (kv 

5.6.2017 § 99) 

- Varsinais-Suomen Sosiaalialan Osaamiskeskus Oy Vasso Ab:n hallituk-

sen jäsen (kh 26.6.2017 § 246) 

 

Lisäksi Minna Urpo on Kokoomuksen varavaltuutettu.   

 

Kuntalain 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. Eron 

myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin. Valtuusto myön-

tää eron valtuutetulle ja varavaltuutetulle.  

 

Kuntalain 71 §:n mukaan vaalikelpoinen kunnan luottamustoimeen on henkilö, 

jonka kotikunta kyseinen kotikunta on. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää  

 

1) merkitä tiedoksi Minna Urpon eronpyynnön Varsinais-Suomen Sosiaa-

lialan Osaamiskeskus Oy Vasso Ab:n hallituksen jäsenyydestä 

 

2) myöntää Minna Urpolle eron Varsinais-Suomen Sosiaalialan Osaamis-

keskus Oy Vasso Ab:n hallituksen jäsenyydestä 

 



Raision kaupunki Pöytäkirja   16 (57) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 15.10.2018  

 

3) nimetä Minna Urpon tilalle jäsenen Varsinais-Suomen Sosiaalialan 

Osaamiskeskus Oy Vasso Ab:n hallitukseen jäljellä olevaksi toimikaudeksi 

 

4) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää merkitä tiedoksi Minna Urpon 

eronpyynnön varavaltuutetun tehtävästä, sosiaali- ja terveyspalvelujen 

lautakunnan varajäsenyydestä, teknisen lautakunnan varajäsenyydestä, 

kiinteistötoimitusten uskotun miehen tehtävästä ja Varsinais-Suomen las-

tensuojelukuntayhtymän yhtymävaltuuston jäsenyydestä 

 

5) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää myöntää eron Minna Urpolle 

varavaltuutetun tehtävästä, sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunnan va-

rajäsenyydestä, teknisen lautakunnan varajäsenyydestä, kiinteistötoimi-

tusten uskotun miehen tehtävästä ja Varsinais-Suomen lastensuojelukun-

tayhtymän yhtymävaltuuston jäsenyydestä 

 

6) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää valita Minna Urpon tilalle so-

siaali- ja terveyspalvelujen lautakuntaan uuden varajäsenen, tekniseen 

lautakuntaan uuden varajäsenen, kiinteistötoimitusten uskotun miehen ja 

Varsinais-Suomen lastensuojelukuntayhtymän yhtymävaltuuston jäsenen 

jäljellä olevaksi toimikaudeksi.   

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Markus Maunula ehdotti, että Varsinais-Suomen Sosiaalialan Osaamiskeskus 

Oy Vasso Ab:n hallitukseen nimetään Reijo Paju. 

 

Kaupunginhallitus päätti  

 

1) merkitä tiedoksi Minna Urpon eronpyynnön Varsinais-Suomen Sosiaa-

lialan Osaamiskeskus Oy Vasso Ab:n hallituksen jäsenyydestä 

 

2) myöntää Minna Urpolle eron Varsinais-Suomen Sosiaalialan Osaamis-

keskus Oy Vasso Ab:n hallituksen jäsenyydestä 

 

3) nimetä Minna Urpon tilalle Reijo Pajun Varsinais-Suomen Sosiaalialan 

Osaamiskeskus Oy Vasso Ab:n hallitukseen jäljellä olevaksi toimikaudeksi 

 

4) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää merkitä tiedoksi Minna Urpon 

eronpyynnön varavaltuutetun tehtävästä, sosiaali- ja terveyspalvelujen 

lautakunnan varajäsenyydestä, teknisen lautakunnan varajäsenyydestä, 

kiinteistötoimitusten uskotun miehen tehtävästä ja Varsinais-Suomen las-

tensuojelukuntayhtymän yhtymävaltuuston jäsenyydestä 

 

5) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää myöntää eron Minna Urpolle 

varavaltuutetun tehtävästä, sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunnan va-

rajäsenyydestä, teknisen lautakunnan varajäsenyydestä, kiinteistötoimi-
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tusten uskotun miehen tehtävästä ja Varsinais-Suomen lastensuojelukun-

tayhtymän yhtymävaltuuston jäsenyydestä 

 

6) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää valita Minna Urpon tilalle so-

siaali- ja terveyspalvelujen lautakuntaan uuden varajäsenen, tekniseen 

lautakuntaan uuden varajäsenen, kiinteistötoimitusten uskotun miehen ja 

Varsinais-Suomen lastensuojelukuntayhtymän yhtymävaltuuston jäsenen 

jäljellä olevaksi toimikaudeksi.   

  

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että 

 

1) valtuusto päättää merkitä tiedoksi Minna Urpon eronpyynnön varavaltuu-

tetun tehtävästä, sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunnan varajäsenyy-

destä, teknisen lautakunnan varajäsenyydestä, kiinteistötoimitusten usko-

tun miehen tehtävästä ja Varsinais-Suomen lasten-suojelukuntayhtymän 

yhtymävaltuuston jäsenyydestä 

 

2) valtuusto päättää myöntää eron Minna Urpolle varavaltuutetun tehtävästä, 

sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunnan varajäsenyydestä, teknisen lau-

takunnan varajäsenyydestä, kiinteistötoimitusten uskotun miehen tehtä-

västä ja Varsinais-Suomen lastensuojelukuntayhtymän yhtymävaltuuston 

jäsenyydestä 

 

3) valtuusto päättää valita Minna Urpon tilalle sosiaali- ja terveyspalvelujen 

lautakuntaan uuden varajäsenen, tekniseen lautakuntaan uuden varajä-

senen, kiinteistötoimitusten uskotun miehen ja Varsinais-Suomen lasten-

suojelukuntayhtymän yhtymävaltuuston jäsenen jäljellä olevaksi toimikau-

deksi.   

 

Päätös  

Puheenjohtaja totesi, että teknisen virheen vuoksi pykälästä on jäänyt pois 

Urpon varajäsenyys vapaa-aikalautakunnassa. Urpon eronpyyntö koskee 

kaikkia hänen luottamustehtäviään. Puheenjohtaja tiedusteli valtuustolta, että 

voidaanko Urpon eronpyyntö vapaa-aikalautakunnan varajäsenyydestä ottaa 

yksimielisesti käsittelyyn ja mikäli eronpyyntö voidaan ottaa yksimielisesti kä-

sittelyyn, niin voidaanko samalla yksimielisesti ottaa vapaa-aikalautakunnan 

varajäsenen valinta käsittelyyn? Kaupunginvaltuusto hyväksyi ehdotuksen yk-

simielisesti.  

 

Tanja Parkko ehdotti, että teknisen lautakunnan varajäseneksi valitaan Nina 

Jefimoff, sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunnan varajäseneksi Sari Ranta-

la, vapaa-aikalautakunnan varajäseneksi Maritta Halonen, kiinteistötoimitus-
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ten uskotuksi mieheksi Satu Leinonen ja Varsinais-Suomen lastensuojelukun-

tayhtymän yhtymävaltuuston jäseneksi Niina Puoskari.  

 

Kaupunginvaltuusto päätti yksimielisesti 

 

1) merkitä tiedoksi Minna Urpon eronpyynnön varavaltuutetun tehtävästä, 

sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunnan varajäsenyydestä, teknisen lau-

takunnan varajäsenyydestä, vapaa-aikalautakunnan varajäsenyydestä, 

kiinteistötoimitusten uskotun miehen tehtävästä ja Varsinais-Suomen las-

ten-suojelukuntayhtymän yhtymävaltuuston jäsenyydestä 

 

2) myöntää eron Minna Urpolle varavaltuutetun tehtävästä, sosiaali- ja ter-

veyspalvelujen lautakunnan varajäsenyydestä, teknisen lautakunnan va-

rajäsenyydestä, vapaa-aikalautakunnan varajäsenyydestä, kiinteistötoimi-

tusten uskotun miehen tehtävästä ja Varsinais-Suomen lastensuojelukun-

tayhtymän yhtymävaltuuston jäsenyydestä 

 

3) valita Minna Urpon tilalle sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunnan vara-

jäseneksi Sari Rantalan, teknisen lautakunnan varajäseneksi Nina Jefi-

moffin, vapaa-aikalautakunnan varajäseneksi  Maritta Halosen, kiinteistö-

toimitusten uskotuksi mieheksi  Satu Leinosen ja Varsinais-Suomen las-

tensuojelukuntayhtymän yhtymävaltuuston jäseneksi  Niina Puoskarin jäl-

jellä olevaksi toimikaudeksi. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Nimetyt  

  Päivi Nieminen / sidonnaisuusilmoitukset 

  kiinteistötoimitusten uskotut miehet 

  Varsinais-Suomen lastensuojelukuntayhtymä 

  Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 

  Vapaa-aikalautakunta 

  Tekninen lautakunta 

  Minna Urpo 
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Kaupunginhallitus § 324 24.9.2018 

 

 Asianro 846/00.01.02/2017 

§ 121 

Lautakuntakohtaiset strategiamittarit 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 24.9.2018 324 §  

 

 ”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 19.9.2018:  

 

Kaupunginhallitus käsitteli 21.5.2018 § 173 Raision kaupungin strategiaa ja 

päätti, että visio, arvot, painopisteet sekä kaupunginhallituksen, sosiaali- ja 

terveyspalveluiden lautakunnan ja konserniyhtiöitä koskevat mittarit valmistel-

laan kaupunginvaltuuston kesäkuun kokouksessa päätettäviksi (kaupungin-

valtuusto 18.6.2018 § 87). Samalla sivistyslautakunnan, teknisen lautakun-

nan, vapaa-aikalautakunnan ja ympäristölautakunnan lautakuntakohtaiset mit-

tarit palautettiin uudelleen valmisteluun siten, että ne käsitellään kaupungin-

hallituksessa syyskuussa 2018.  

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy liitteen 

mukaiset strategian talousarviokirjaan liitettävät sivut sivistyslautakunnan, 

teknisen lautakunnan, vapaa-aikalautakunnan ja ympäristölautakunnan mitta-

reiksi. 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Liitteet 1 Sivistyslautakunta 

 2 Vapaa-aikalautakunta 

 3 Tekninen lautakunta 

 4 Ympäristölautakunta 

 5 Raision kaupungin strategia 2018-2021 

 

Oheismateriaali  1 Lautakuntien strategiakäsittelyt 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy liitteen mukaiset strategian 

talousarviokirjaan liitettävät sivut sivistyslautakunnan, teknisen lautakunnan, 

vapaa-aikalautakunnan ja ympäristölautakunnan mittareiksi. 

 

Päätös  

Hannele Lehto-Laurila ehdotti, että liitteen 3 teknisen lautakunnan toimenpi-

teen ”asuntoalueiden hoidontasoa nostetaan” mittarin ”keskustan ulkopuolis-

ten katujen puhtaus ja siisteys” muutetaan muotoon ”keskustan ja ulkopuolis-

ten katujen puhtaus ja siisteys”. Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus yllä esitetyin muutoksin hyväksyttiin 

yksimielisesti. 
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Kaupunginhallitus § 325 24.9.2018 

 

 Asianro 952/00.02.02/2018 

§ 122 

Kaupunginhallituksen ja -valtuuston kokoukset, pöytäkirjojen tarkastaminen ja 

nähtäville asettaminen vuonna 2019 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 24.9.2018 325 §  

 

 ”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen ja kaupunginsihteeri Sari Vahtera 20.9.2018:  

 

Raision kaupungin hallintosäännön 2 luvun 6 §:n mukaan toimielin pitää ko-

kouksensa päättämänään aikana ja paikassa.  

 

Kaupunginhallituksen kokoukset aloitetaan pääsääntöisesti kello 17.30 kau-

punginhallituksen kokoushuoneessa. Ylimääräisiä kokouksia pidetään tarvit-

taessa. 

 

Hallintosäännön 2 luvun 7 §:n mukaan kokouskutsu lähetetään jäsenille ja 

muille, joilla on läsnäolo-oikeus tai -velvollisuus, toimielimen päättämällä ta-

valla. Mikäli toimielin ei ole muuta päättänyt, kokouskutsu on lähetettävä vii-

meistään kolme päivää ennen kokousta. 

 

Sekä kaupunginhallituksen että kaupunginvaltuuston esityslistat lähetetään 

ensisijaisesti sähköisesti kaupunginhallituksen päätettyä 11.6.2018 § 217 

sähköisen kokousjärjestelmän käytön periaatteista ja sen käytön laajentami-

sesta.   

 

Hallintosäännön 2 luvun 21 §:n mukaan pöytäkirjan kirjoittaa puheenjohtajan 

johdolla pöytäkirjanpitäjä. Pöytäkirjan allekirjoittaa puheenjohtaja ja varmen-

taa pöytäkirjanpitäjä. Pöytäkirja tarkastetaan toimielimen päättämällä tavalla. 

Pöytäkirja pidetään yleisesti nähtävänä toimielimen päättämänä aikana ja 

paikassa siten kuin siitä vähintään yhtä päivää aiemmin on ilmoitettu. 

 

Kaupunginhallituksen kokousten pöytäkirjat tarkastetaan ensisijaisesti sähköi-

sesti viikon kuluttua kokouksesta ja asetetaan yleisesti nähtäville kaupungin 

verkkosivuille tarkastusta seuraavana arkipäivänä. Tarkastuspäivän ollessa 

pyhäpäivä, pöytäkirjan tarkastus siirtyy seuraavaan arkipäivään ja pöytäkirja 

asetetaan nähtäville tarkastusta seuraavana arkipäivänä. Vastaavasti nähtä-

ville asettamispäivän ollessa pyhäpäivä, pöytäkirja asetetaan nähtäville tätä 

seuraavana arkipäivänä. Viranhaltijapäätösten julkaisussa noudatetaan sa-

maa periaatetta.  
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Pöytäkirjan tarkastavat kaksi kullakin kerralla sitä varten valittua jäsentä, mi-

käli kaupunginhallitus ei jonkin asian osalta erikseen päätä, että kyseisen asi-

an osalta pöytäkirja tarkastetaan heti. 

 

--- 

 

Kuntalain 94 §:n mukaan valtuusto kokoontuu päättäminään aikoina ja myös 

silloin, kun valtuuston puheenjohtaja katsoo sen tarpeelliseksi. Kokouskutsu 

on lähetettävä vähintään neljä päivää ennen kokousta.  

 

Valtuuston kokoukset aloitetaan pääsääntöisesti kello 18.00 kaupunginval-

tuuston istuntosalissa. Ylimääräisiä kokouksia pidetään tarvittaessa. 

 

Hallintosäännön 103-104 §:ien mukaan valtuuston pöytäkirjasta noudatetaan 

soveltuvin osin, mitä pöytäkirjasta hallintosäännön 2 luvussa määrätään. Val-

tuuston pöytäkirjan tarkastaa kaksi kullakin kerralla tähän tehtävään valittua 

valtuutettua, jollei valtuusto jonkin asian kohdalla toisin päätä. 

 

Valtuuston kokousten pöytäkirjat tarkastetaan kokousta seuraavana torstaina 

ja asetetaan nähtäville kaupungin verkkosivuille tarkastusta seuraavana arki-

päivänä. Tarkastuspäivän ollessa pyhäpäivä, pöytäkirjan tarkastus siirtyy seu-

raavaan arkipäivään ja pöytäkirja asetetaan nähtäville tarkastusta seuraavana 

arkipäivänä. Vastaavasti nähtäville asettamispäivän ollessa pyhäpäivä, pöy-

täkirja asetetaan nähtäville tätä seuraavana arkipäivänä. 

 

Kaupungin virastot suljetaan osittain tai lähes kokonaan kesätauon ajaksi 

1.7.–28.7.2019 henkilökunnan vuosilomien vuoksi. Keskusten tulee huolehtia 

tarpeellisten palvelujen tarjoamisesta sekä päivystysjärjestelyistä lomien ai-

kana. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää  
 

1) kokoontua vuoden 2019 aikana pääsääntöisesti kaupunginhallituksen ko-

koushuoneessa liitteen mukaisina kokouspäivinä ja -aikoina 

 

2) hyväksyä kesätauon ajankohdan vuodelle 2019 

 

3) että kaupunginhallituksen kokousten pöytäkirjat tarkastaa kaksi kussakin 

kokouksessa valittua pöytäkirjantarkastajaa ensisijaisesti sähköisesti vii-

kon kuluttua kokouksesta ja tarkastettu julkinen pöytäkirja asetetaan ylei-

sesti nähtäville kaupungin verkkosivuille tarkastusta seuraavana arkipäi-

vänä yllä esittelytekstissä huomioiduin poikkeuksin  

 
4) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee kaupunginhallituksen ko-

kouspäivät vuodelle 2019 tiedokseen 
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5) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää liitteen mukaiset valtuuston 

kokouspäivät ja – ajat vuodelle 2019  

 

6) ehdottaa valtuustolle, että valtuuston kokousten pöytäkirjat tarkastetaan 

ensisijaisesti sähköisesti kokousta seuraavana torstaina ja tarkastettu jul-

kinen pöytäkirja asetetaan nähtäville kaupungin verkkosivuille tarkastusta 

seuraavana arkipäivänä yllä esittelytekstissä huomioiduin poikkeuksin.   

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Liitteet 6 Kokousaikataulu 2019 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että 

 

1) valtuusto merkitsee kaupunginhallituksen kokouspäivät vuodelle 2019 tie-

dokseen 

 

2) valtuusto päättää liitteen mukaiset valtuuston kokouspäivät ja – ajat vuo-

delle 2019  

 

3) valtuuston kokousten pöytäkirjat tarkastetaan ensisijaisesti sähköisesti 

kokousta seuraavana torstaina ja tarkastettu julkinen pöytäkirja asetetaan 

nähtäville kaupungin verkkosivuille tarkastusta seuraavana arkipäivänä yl-

lä esittelytekstissä huomioiduin poikkeuksin. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Keskukset  

  Lautakunnat 

  www-sivut 

  vuosi-ilmoitus 

  Sanna Tammilehto, Konsernihallinto 
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Kaupunginhallitus § 326 24.9.2018 

 

 Asianro 940/02.05.04/2018 

§ 123 

Kiinteistö Oy Kerttulan jäähallin lainan konvertoiminen kaupungin lainaksi 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 24.9.2018 326 §  

 

 ”Talousjohtaja Anna-Kristiina Järvi 20.9.2018: 

 

Kiinteistö Oy Kerttulan jäähalliyhtiön hallitus on kokouksessaan 21.8.2018 

esittänyt Raision kaupungille, että yhtiön nykyinen laina konvertoitaisiin Raisi-

on kaupungin lainaksi.  

 

Kiinteistö Oy Kerttulan jäähallilla on tällä hetkellä lainaa 1 872 612,19 euroa 

(syyskuu 2018).  

 

Kaupunginvaltuusto on tehnyt päätöksen, että konserniyhtiöiden tulisi ottaa 

lainat suoraan kaupungilta ja kaupunki tekee yhtiöiden kanssa lainasopimuk-

sen. Lainan konvertoiminen kaupungille mahdollistaa kaupungin konsernitilin 

tehokkaamman hyödyntämisen. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää 

 

1) myöntää Kiinteistö Oy Kerttulan jäähallille enintään 1,9 miljoonan euron 

lainan nykyisen lainan konvertoimiseksi 

 

2) että kaupunginhallitus hyväksyy lainan tarkemmat sopimusehdot, ja että  

 

3) lainanottovaltuutta lisätään 1,9 miljoonaa euroa. 

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.  

 

Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus poistui esteellisenä kokouksesta tämän 

pykälän käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi.  

  

Esteellisyyden peruste hallintolain 28 §:n 1 mom. 5 kohta (yhteisöjäävi). Leh-

mus on Kiinteistö Oy Kerttulan Jäähallin hallituksen puheenjohtaja.” 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää 

 

1) myöntää Kiinteistö Oy Kerttulan jäähallille enintään 1,9 miljoonan euron 

lainan nykyisen lainan konvertoimiseksi 

 

2) että kaupunginhallitus hyväksyy lainan tarkemmat sopimusehdot, ja että  

 

3) lainanottovaltuutta lisätään 1,9 miljoonaa euroa. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus poistui esteellisenä kokouksesta tämän 

pykälän käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi.   

 

Esteellisyyden peruste hallintolain 28 §:n 1 mom. 5 kohta (yhteisöjäävi). Leh-

mus on Kiinteistö Oy Kerttulan Jäähallin hallituksen puheenjohtaja. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Kiinteistö Oy Kerttulan Jäähalli  
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Kaupunginhallitus § 346 8.10.2018 

 

 Asianro 176/02.02.00/2018 

§ 124 

Talousarviomuutos sivistyskeskuksen hankkeisiin vuoden 2018 talousarvioon 

 

Päätöshistoria 

 

Sivistyslautakunta 3.10.2018 § 116 

 

”Talouspäällikkö Esa Ilanti 23.8.2018: 

 

Opetushallitus on 30.5.2018 päivätyllä päätöksellä 155/655/2018 myöntänyt 

Raision kaupungille valtion erityisavustusta 166 000 euroa. 

 

Avustus on tarkoitettu tasa-arvoa edistäviin toimenpiteisiin, erityisopetuksen 

laadun kehittämiseen, siihen liittyvään avustajien palkkaamiseen ja opetus-

ryhmien joustavaan muodostamiseen sekä alueellisen eriarvoistumisen tor-

juntaan vuosille 2018-2019. Hankkeen omarahoitus osuus on 20,8 % (43 806 

euroa). 

 

Lisämäärärahaesitys vuodelle 2018: 

 

Tulot: 

3330.312047 Muut tuet ja avustukset  86 000 euroa 

 

Menot: 

4003.312047 Tilapäisten viranhaltijoiden kk-palkat  55 000 euroa 

4004.312047 Työsuhteisten kk-palkat   15 500 euroa 

4100.312047 Kvtel-maksut   15 500 euroa 

Loput rahasta (80 000 euroa) budjetoidaan vuodelle 2019. 

 

Lounais-Suomen aluehallintovirasto on päättänyt myöntää LSAVI/1292/2018 

Raision kaupungin liikkuvakoulu hankkeelle: Raision liikkuva perusopetus – 

Pihalta – Pihoille – Pihalle avustusta 27 000 euroa, hankkeen omarahoitus on 

50 % (27 000 euroa). 

 

Lisämäärärahaesitys vuodelle 2018: 

 

Tulot: 

3330.312045 Muut tuet ja avustukset  13 500 euroa 

 

Menot: 

4002.312045 Viranhaltijoiden kk-palkat   8 000 euroa 

4100.312045 Kvtel-maksut   2 500 euroa  

4470.312045 Muut palvelut   3 000 euroa 

Loput rahasta (13 500 euroa) budjetoidaan vuodelle 2019. 
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Päätösehdotus Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus 

 

Sivistyslautakunta päättää 

 

esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen kaupunginvaltuustolle lisämäärära-

haa vuoden 2018 talousarvioon esitetyn mukaisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 8.10.2018 346 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy talousar-

viomuutoksen vuoden 2018 talousarvioon esitetyn mukaisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Oheismateriaali  2 Oph tasa-arvoraha 

 3 Avi liikkuva koulu 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy talousarviomuutoksen vuoden 

2018 talousarvioon esitetyn mukaisesti. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Armi Peltonen, Konsernihallinto  

  Esa Ilanti, Sivistyskeskus, hallintopalvelut 

 

 
 



Raision kaupunki Pöytäkirja   28 (57) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 15.10.2018  

 

 
Kaupunginvaltuusto § 57 26.3.2018 

Kaupunginhallitus § 306 10.9.2018 

 

 Asianro 439/01.01.01/2018 

§ 125 

Valtuutettu Annika Aaltosen ym. valtuutettujen aloite koskien kaupungin tarjo-

amien kesätyöpaikkojen hakuprosessia  

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 26.3.2018 57 §  

 

Valtuutettu Annika Aaltonen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Raision kaupunki tarjoaa vuosittain nuorille kesätöitä ja tänä vuonna nuo pai-

kat arvottiin 75:lle onnekkaimmalle juuri viime viikolla. Näiden arvonnan kautta 

kesätyönsä saaneiden lisäksi kaupunki tukee 30 nuorta kesätyösetelin muo-

dossa. Kesätyö on tärkeä kokemus nuorelle ja monesti oman kaupungin tar-

joama mahdollisuus tutustua työelämän pelisääntöihin onkin nuorelle se en-

simmäinen työpaikka.  

 

Raisiossa nuori saa työpaikkansa arvonnan kautta. Tällä on nähty olevan hy-

viä puolia mm. tasapuolisuus ja läpinäkyvyys sillä arvonta on suoritettu poliisi-

viranomaisen läsnäollessa. Nostan esille kuitenkin myös toisen näkökulman, 

joka on käytössä naapurikaupungeissa mm. Kaarinassa, Liedossa ja Naanta-

lissa. Kaarinassa ja Liedossa nuori hakee töitä joko arvonnan kautta tai haas-

tattelun kautta. Kumpikin kunta on kotisivuillaan selkeästi määritellyt työala-

kohtaisesti ne paikat, joita nuoren on mahdollista hakea arpomalla ja ne pai-

kat, jonne hakemuksen lähettämällä on mahdollista päästä haastatteluun. 

Naantalissa kaikki kesätyöntekijät valitaan hakemusten perusteella ja osa 

työaloista kutsuu nuoren haastatteluun.  

 

Mahdollisuuksia on siis erilaisia siitä, miten ja millälailla kukin kaupunki hoitaa 

kesätöiden tarjoamisen kuntansa nuorille. Mielestäni se, että työpaikan saa 

vain arvonnan kautta on hieman kyseenalainen. Kutsu haastatteluun on jän-

nittävä kokemus ja juuri sen vuoksi toivon nuorten saavan kokea sen omassa 

kotikaupungissaan kesätyötä hakiessaan turvallisessa ympäristössä sekä 

samalla oppimaan, että hakemuksen kunnolla täyttäessä on mahdollisuus sitä 

kautta itse ansaita itselleen työpaikka. Haastatteluiden järjestäminen vie toki 

enemmän aikaa kuin arvonnan, mutta se on kasvatuksellisessa mielessä tär-

keää ja uskon, että nuorena koettu malli työnhausta ohjaa nuorta aikuista 

rohkeammin hakemaan työtä kun siitä on ehtinyt kerryttää kokemusta. Toi-

von, että Raision kaupungissa tutkittaisiin mahdollisuutta uudistaa kesätyö-

prosessia ja luomaan tänne sopivan mallin.  

 

Raisiossa 26.3.2018 
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Annika Aaltonen, Raision Sosialidemokraattinen puolue 

Niina Äikäs  Maria Virko 

Aki-Petteri Löfgren Vesa Parantainen 

Janne Laulumaa Jarmo Rosama 

Kimmo Kosonen Raimo Sulonen 

Jari Pulkkinen Tanja Parkko 

Jukka A. Rantala Pekka Heikkilä 

Eija Erasvuo” 

 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 16.4.2018 129 § 

 

”- - - Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Annika Aaltosen aloitteen kos-

kien kaupungin tarjoamien kesätyöpaikkojen hakuprosessia konsernihallinnon 

valmisteltavaksi - - -” 

 

Kaupunginhallitus 10.9.2018 306 §  

 

”Henkilöstöpäällikkö Jarmo Niitynperä 5.9.2018: 

 

Kuten aloitteessa todetaan, Raision kaupunki on perinteisesti tarjonnut kesä-

työpaikan suurelle joukolle raisiolaisia nuoria. Lisäksi Raisio on jo usean vuo-

den ajan tukenut myös yrityksiä, jotka työllistävät raisiolaisen nuoren kesätöi-

hin vähintään neljän viikon ajaksi. Työpaikkaa tai yritykselle tarjottavaa tukea, 

joka toteutetaan ns. kesäsetelillä, ei nuori voi saada kahtena perättäisenä 

vuotena. Näin on haluttu tarjota mahdollisimman monelle nuorelle tilaisuus 

saada työkokemusta. 

 

Kaupungin omat kesätyöpaikat julistetaan haettaviksi alkuvuodesta. Työpai-

kan hakijat ilmoittavat ensisijaisen työpaikan, josta he ovat kiinnostuneet sekä 

enintään kaksi toissijaista työpaikkaa. Arvonta suoritetaan ensisijaisten ha-

kemusten perusteella. Ellei näitä ole riittävästi, otetaan mukaan toissijaisesti 

tehtävää hakeneet jne. Näin on haluttu selvittää hakijoiden kiinnostus ja moti-

vaatio juuri kyseiseen tehtävään. 

 

Ns. kesäsetelit, joita on ollut 30 kappaletta, on arvottu samassa yhteydessä 

vastaavasti hakijoiden ilmoittaman oman kiinnostuksen perusteella. Setelin 

arvo on 300 euroa ja hakija on sen turvin voinut hakea itsenäisesti kesätyö-

paikkaa. Setelin arvo on suoritettu tositteita vastaan nuoren työllistäneelle yri-

tykselle jälkikäteen. 

 

Raisiossa on päädytty kesätyöpaikkojen arvontaan, koska on katsottu kaik-

kien nuorten tarvitsevan kesätyöpaikkaa, jota on etenkin laskusuhdanteen ai-

kana vaikea saada. Arvonta on myös katsottu tasapuoliseksi tavaksi jakaa 
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työpaikat, kun hakijoita on vuosittain ollut noin 400 – 500 henkilöä. Kun arvon-

ta suoritetaan vielä poliisin valvonnassa, varmistetaan kaikkien hakijoiden ta-

sapuolinen kohtelu. Tämä on myöskin sikäli tasapuolinen järjestely, että mo-

nissa muissa työpaikoissa esimerkiksi vanhempien tai sukulaisten suhteet 

merkitsevät paljon kesätyöpaikan saannissa. Mikäli nuoret henkilöt laativat ns. 

työhakemuksen, jonka perusteella valinta suoritetaan, valinta perustuu tällöin 

kirjallisen ilmaisun hallintaan, sillä työkokemusta hakijoilla ei juurikaan kesä-

töitä haettaessa ole. Samoin henkilöitä haastateltaessa korostuu esiintymis-

taito. Kummassakin tapauksessa laitetaan hakijat kilpailemaan näillä taidoilla, 

jotka eivät aina ole tärkeimpiä kyseisessä työssä. Kun hakijoita vuosittain on 

400 – 500, hakemuksiin tutustuminen ja mahdollisten haastatteluiden järjes-

täminen on melko suuri työ. Tämä on tuotu esille erityisesti sosiaali- ja ter-

veystoimen osalta, jossa muutoinkin joudutaan rekrytoimaan runsaasti sijaisia 

kesäajaksi.   

 

Edellä olevan perusteella esitän, että Raisiossa jatkettaisiin edelleen menette-

lyä, jossa kaupungin kesätyöpaikat arvotaan kuvatulla tavalla.  

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Annika K. Aaltonen  
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1 

 
Kaupunginhallitus § 329 24.9.2018 

 

 Asianro 725/02.05.01/2018 

§ 126 

Valtuutettu Jari Pulkkisen ym. valtuutettujen aloite koskien vauvarahan käyttöön-

ottoa Raisiossa 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 18.6.2018 97 §  

 

Valtuutettu Jari Pulkkinen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Syntyvyys koko Suomessa on jatkuvassa laskussa. Näin myös Raisiossa. 

Samaan aikaan kaupungin väkiluvun kasvukäyrä on jo muutaman vuoden ol-

lut lievästi negatiivinen, siitäkin huolimatta, että kaupungissamme on mm. 

erinomaiset koulu- ja liikuntapuitteet jotka paranevat vielä entisestään lähitu-

levaisuudessa. 

 

Tontti- ja asuntotarjonta on monipuolista ja kaikki on suhteellisen edullista. 

 

Lisäksi telakka ja Uudenkaupungin autotehdas on tuonut kiitettävästi työtä jo-

ka on tuonut aivan uusia näkymiä mm. pitkäaikaistyöttömät voivat perustaa 

perheitä, koska he kokevat työn tultua turvallisuutta. 

 

Raisio on aivan erinomainen paikka juuri lapsiperheille, palveluineen, mutta 

väkimäärä ei tunnu kasvavan. 

 

Noin viidessäkymmenessä esimerkki kunnassa vauvarahanmäärä on keski-

määrin n. 235 €/syntyneeltä lapselta ja osa kunnista maksaa synnytyksestä 

koituneet hoitomaksut.  

 

Me allekirjoittaneet esitämme, että Raision kaupunki ryhtyy maksamaan vau-

varahaa jokaiselle Raisiolaiselle syntyneelle vauvalle. 

 

Uusille raisiolaisvauvoille raha maksettaisiin aina seuraavan kalenterivuoden 

alussa. Monissa kunnissahan jonkinlaista vauvarahaa on maksettu jo pitkään. 

Olemme myös huomioineet että Raisio alkaisi maksamaan synnytyksestä ai-

heutuneet kulut TYKS:n laskutuksen mukaan, eikä sairaalassa olon pituus 

vaikuttaisi maksettavuuteen. 

 

Vauvarahan suuruus voisi olla kertakorvauksena esimerkiksi 300 euroa. 

Vuonna 2017 syntyneiden (242) määrällä kyseinen vauvaraha olisi n. 72.600 

euroa vuodessa. Suoria kustannuksia toki syntyisi lisää nykytilanteeseen ver-

rattuna, mutta vauvarahan maksamisen imagovaikutus on suuri ja se olisi 

myös vetovoimatekijä - Raisio on lapsi- ja perheystävällinen kaupunki. 
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Lisäksi esitämme että tämä koskisi myös tänä vuonna syntyneitä vauvoja. 

 

Raisiossa 18.6.2018 

KD:n valtuutettu Jari Pulkkinen 

 

Saila Rintee  Janne Laulumaa 

Helena Viljanen Maria Virko 

Annika Aaltonen Vesa Parantainen 

Jarmo Rosama Tapio Soiniitty 

Kimmo Kosonen Niina Äikäs” 

 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

Pekka Närhinen poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn aikana klo 

21.13. 

 

 

Kaupunginhallitus 25.6.2018 § 238 

 

 ”- - - 

 Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Jari Pulkkisen aloitteen koskien 

vauvarahan käyttöönottoa Raisiossa sosiaali- ja terveyskeskuksen valmistel-

tavaksi - - -” 

 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 19.9.2018 § 146 

 
  ”Johtava ylilääkäri Arto Raassina 3.9.2018: 
 

Raisiossa syntyi 2017 249 lasta. Jos syntyvyys pysyy samalla tasolla, niin 200 

€ palkkio maksaa n 50 000 € vuodessa ja 300 € palkkio n 75 000 € vuodessa. 

Vuoden 2019 sosiaali- ja terveyskeskuksen budjettiesitys ei sisällä tätä kus-

tannusta.  

 

 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edel-

leen -valtuustolle edellä olevan valmistelun mukaisen vastauksen valtuutettu 

Pulkkisen tekemään valtuustoaloitteeseen. 

 

 

Päätös Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Kaupunginhallitus 24.9.2018 329 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Oheismateriaali  4 Esimerkki vauvarahaa maksavista kunnista 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Jari Pulkkinen  
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Kaupunginvaltuusto § 179 16.10.2017 

Kaupunginhallitus § 330 24.9.2018 

 

 Asianro 947/00.01.00/2017 

§ 127 

Valtuutettu Janette Brobergin ym. valtuutettujen aloite koskien julkishallinnon 

palveluita tarjoavan yhteispalvelupisteen perustamisesta Raisioon 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 16.10.2017 179 §  

 

Valtuutettu Janette Broberg jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Yhteispalvelu on tapa tarjota julkishallinnon ja muita palveluja keskitetysti yh-

destä paikasta. Yhteispalvelu on monimuotoista ja sitä voidaan tarjota kunnan 

ylläpitämissä Yhteispalvelupisteissä tai Asiointipisteissä. Toiminta-ajatuksena 

on tarjota palveluita yli yksittäisten kuntarajojen, kaupungin, valtiohallinnon ja 

muiden julkisten palveluntuottajien yhteistyönä "yhden luukun periaatteella". 

 

Turun seudulla tällaista yhteispalvelua tarjoaa Turun kaupungin koordinoima 

Monitori, joka toimii Skanssissa palvellen paitsi turkulaisia myös muiden kun-

tien asukkaita, jopa meitä raisiolaisia. Siellä kunnan palveluista saavutettavis-

sa on esim. kirjastopalvelut, Föli ja sieltä saa erilaisia neuvontapalveluja päi-

vähoidosta velkaneuvontaan. Samasta yhteispalvelupisteestä saa myös TE-

toimiston, Kelan, Lounais-Suomen poliisilaitoksen ja Turun ja Kaarinan seura-

kuntayhtymän palveluita. Monitorissa saavutettavissa on kaupungin ja jul-

kishallinnon palvelutuottajien lisäksi iso määrä muita toimijoita kuten oppilai-

toksia ja kolmannen sektorin toimijoita. Kyseessä on ns. puhdasoppinen yh-

teispalvelupiste, jossa pääsee hoitamaan asioita eri viranhaltijoiden kanssa. 

Raisiossa näin kattavaa yhteispalvelupistettä ei ole ollut. Sellaisen tarve on 

kuitenkin kasvamassa tulevien palvelurakennemuutosten myötä. 

 

Yhteispalvelupisteverkosto on Turun seudulla ensi vuonna laajenemassa. Tu-

run kaupunki on elokuussa 2018 avaamassa seuraavan poikkihallinnollisen 

palvelupisteen Turun keskustan alueella. Palveluiden saavutettavuuden peri-

aate Turun alueella toteutunee entistä paremmin, mutta entäpä meillä Raisi-

ossa? Tulevaisuudessa häämöttävät muutokset kuten TE-palveluiden keskit-

tyminen ja maakuntahallintoon siirtyminen tekevät tästä tavasta tuottaa palve-

lut yhä ajankohtaisemman. 

 

Myös täällä länsipuolella Turun kaupungin naapurissa tulisi huolehtia jatkossa 

palveluiden saavutettavuudesta. Arkiasioinnin yhteydessä tarjottu mahdolli-

suus viranomaisasioiden hoitoon on asia, jota me haluamme Raisiossa. Yh-

teispalvelupisteiden tulisi luonnollisesti sijaita jossain siellä, missä ihmiset 

muutenkin liikkuvat. Olisiko yhteispalvelupisteelle siis luontevampaa ympäris-
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töä kuin ostoskeskus Mylly? Aukioloajat ulottuvat iltaan saakka ja palvelevat 

mahdollisimman monia asiakkaita. 

 

Me allekirjoittaneet esitämme Raision kaupungille, että kaupunki ryhtyisi aktii-

visesti selvittämään Monitorin kaltaisen yhteispalvelupisteen järjestämistä 

Raisioon, jolloin raisiolaisten olisi tulevaisuudessa helppo löytää läheltä tarvit-

semansa palvelut ns. yhden luukun periaatteella. 

 

Raisiossa 16.10.2017 

 

Janette Broberg Harri Seikola 

Tanja Parkko  Jukka Rantala (kok) 

Niina Puoskari Pipsa Allén 

Helena Viljanen Elisa Vuorinen 

Markus Maunula Tuija Hyytiä 

Jonni Moislahti Eeva Savola 

Annika Aaltonen” 

 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 30.10.2017 § 357 

 

”- - - Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Janette Brobergin aloitteen 

koskien yhteispalvelupisteen järjestämistä Raisioon konsernihallinnon valmis-

teltavaksi.” 

 

Kaupunginhallitus 24.9.2018 330 §  

 

”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 20.9.2018: 

 

Valtuutettu Broberg ym. valtuutetut ovat tehneet aloitteen yhteispalvelupisteen 

saamiseksi Raisioon. Yhteispalvelupisteen tulisi olla sellainen, että siitä saa-

taisiin myös eri viranomaisten palveluita. 

 

Julkisen hallinnon asiakaspalveluiden saatavuuden parantamisesta, yhteis-

palvelusopimusten tekemisestä sekä mahdollisuuksista mm. korvauksiin pal-

veluiden tarjoamisesta toimeksiantajan puolesta määrätään laissa julkisen 

hallinnon yhteispalvelusta.  

 

Raision kaupungilla on yhteispalvelupiste (nykyisin Palvelupiste) Raision kir-

jastolla osoitteessa Eeronkuja 2. Palvelupisteestä löytyvät seuraavat palvelut: 

 

- kaupungin laskujen vastaanotto 

- kaavat ja kunnallistekniikan suunnitelmat esillä nähtävilläoloaikana 

- lomakkeet, hakemukset, esitteet ja kartat 
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- Turun seudun joukkoliikenne Föli-palvelut 

- teatteri- ja konserttilippujen välitys valikoiduista näytöksistä 

 

Edellä mainitusta palvelupisteestä puuttuu osa aloitteessa mainituista viran-

omaispalveluista. Raision kaupunki on ollut mukana 2010-luvulla useaan ker-

taan selvittämässä erilaisten yhteispalvelupisteiden mahdollisuutta, muun 

muassa TE-palveluiden keskittämisen yhteydessä sekä Kelan kanssa vuosi 

sitten toimeentulotukivastuun siirtymisen yhteydessä. Aikaisemmissa tarkas-

teluissa on selvitetty myös joidenkin viranomaisten toimesta verkkoyhteydellä 

asioimisen mahdollisuutta palvelupisteeltä käsin. Haasteeksi yhteispalvelupis-

teen perustamiselle näissä selvityksissä on muodostunut osapuolten henkilö-

resurssien puute sekä sopivan tilan löytymisen puute. Raisiossa palveluiden 

saavutettavuus on keskimäärin ollut varsin hyvä kaupunkirakenteesta johtuen. 

Kaupungin viimeisimmän strategiatyön yhteydessä todettiin, että Raisiossa 

kaikki on lähellä. Mikäli vertailu tehdään esimerkiksi Turkuun, on huomioitava, 

että kysymys on erilaisesta kaupunkirakenteesta ja etäisyyksistä. 

 

Yhteispalvelupisteen paikkaa pohdittaessa on pohdittava tarkoin, mitä palve-

lua ja mille kohderyhmälle siellä tarjotaan. Nykyisin esimerkiksi kauppakes-

kukset on nähty mahdollisina paikkoina yhteispalvelupisteille. Mikäli kauppa-

keskus valitaan palvelupisteen paikaksi, täytyy tarjottavien palveluiden osua 

tyypilliseen kauppakeskuksen käyttäjäryhmään. Kauppakeskukset tyypillisesti 

keräävät pääasiakaskunnan autoilevista kauppakeskuksen liikkeitä käyttävis-

tä asiakkaista. Yhteispalvelupisteillä tarjottavat viranomaispalvelut eivät vält-

tämättä osu tähän kohderyhmään. Pääsääntö on, että mitä enemmän kysy-

mys on toimeentuloon, sosiaalietuuksiin ja työttömyyteen liittyvistä palveluista, 

niiden tulisi sijaita kaupunkien keskustoissa hyvien joukkoliikenneyhteyksien 

varrella tai olla muulla tavoin helposti saavutettavissa palveluiden kohderyh-

män osalta. Joukkoliikenteeseen kohdistuvien palveluiden tulisi myös sijaita 

hyvien joukkoliikenneyhteyksien varrella. Nykyisen suuntauksen mukaan 

kaupungit pohtivat enemmän muun tyyppisiä palvelukokonaisuuksia kauppa-

keskuksiin kuin yhteispalvelupisteitä. Kaupunki voisi esimerkiksi esitellä pal-

veluitaan, tonttejaan, nuorisotyötä tai muuta hyväksi katsottavaa palvelua tai 

järjestää päättäjätapaamisia kauppakeskuksessa. Tärkeä tarjottava palvelu 

kauppakeskuksessa on ennakkoäänestypiste, jonka Raision kaupunki on jär-

jestänyt kauppakeskus Myllyyn viimeisimmissä vaaleissa. 

 

Mikäli kaupunkiin halutaan Palvelupiste, jossa eri viranomaiset kuten TE-

keskus, Kela, Poliisi ja kaupunki voisivat tarjota palveluitaan, pitää asiaan 

osoittaa talousarviossa riittävä määräraha ja kirjaus yhteispalvelupisteen ta-

voitteesta. Palvelupisteeseen tarvitaan tila ja henkilökunta. Tilan ja henkilö-

kunnan määrä määräytyy tarjottavien palveluiden kautta. Tällä hetkellä ei ole 

tiedossa, että muilla viranomaisilla olisi mahdollisuutta osallistua Raisioon pe-

rustettavaan palvelupisteeseen. Yksi mahdollisuus on jatkaa kirjaston palve-

lupisteen palveluvalikoiman laajentamista ja kehittämistä. 
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Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Janette Broberg  
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Kaupunginhallitus § 348 8.10.2018 

 

 Asianro 945/11.05.02/2017 

§ 128 

Valtuutettu Aarre Lehtosen ym. valtuutettujen aloite koskien Raisionjoen siivoa-

mista 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 16.10.2017 175 §  

 

”Valtuutettu Aarre Lehtonen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Suomi 100 vuotta merkeissä järjestetty kuutamomelonta Raisionjoella osoit-

tautui suurta kiinnostusta herättäväksi tapahtumaksi. Melojat olivat yllättynei-

tä, että meillä Raisiossa on näinkin hieno joki jota ei ole ennen tiennyt. Har-

mistusta vain toi jokeen kaatuneet puut. 

 

Esitämme, että kaupungin toimesta suoritetaan joen siivous puista ja muuta-

mista kivistä välillä Huhkon kartanon - Hintsan kartano. Näin varmistetaan 

turvallinen ja mielekäs melontakokemus historiallisissa Raisionjoen maise-

missa. 

 

Raisiossa 16.10. 2017 

Vasemmistoliiton valtuustoryhmä 

 

Aarre Lehtonen Emma Lindqvist 

Jyrki Yrttiaho  Sari Suominen 

Eija Nurmi  Helena Viljanen 

Juha Jormanainen Janne Laulumaa 

Annika Aaltonen Hannele Lehto-Laurila” 

 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

Kaupunginhallitus 24.10.207 357 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Aarre Lehtosen aloitteen kos-
kien Raisionjoen siivoamista teknisen keskuksen valmisteltavaksi, – –” 

 

 

Tekninen lautakunta 2.10.2018 § 142 
 

”Kaupungininsinööri Mikko Kunttu 26.9.2018: 
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Vasemmistoliiton valtuustoryhmältä on tullut aloite Raisionjoen siivoamiseksi. 

He esittävät, että kaupungin toimesta suoritetaan joen siivous puista ja muu-

tamista kivistä välillä Huhkon kartanon – Hintsan kartano. 

 

Virtaava vesi ja veden mukana kulkevat ainekset aiheuttavat eroosiota maa-

perään. Eroosio syö maa-aineksia esimerkiksi puiden juurien ympäriltä ja ai-

heuttaa puiden kaatumisia. Joen käyttöä esimerkiksi melontaan haittaavat 

sinne kaatuneet puut ja muu kulkuesteenä toimiva materiaali. 

 

Raision kaupunki on aiemmin satunnaisesti poistanut kaatuneita puita sekä 

veden mukana kulkeutunutta materiaalia joesta puutavaran käsittelyyn tarkoi-

tetulla metsäperävaunu/kuormain -yhdistelmällä. Kaupunki poistaa kaatuneita 

puita ym. melontakauden päätyttyä niiltä osin, kuin se on maastollisesti ja yk-

sityisten maanomistajien luvalla mahdollista. 

 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa Aarre Lehtosen ym. valtuustoaloitteeseen edellä 

olevan vastauksen. 

 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 8.10.2018 348 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 
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Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Aarre Lehtonen  
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Kaupunginhallitus § 349 8.10.2018 

 

 Asianro 318/11.03.02/2018 

§ 129 

Valtuutettu Annika Aaltosen ym. valtuutettujen aloite koskien roska-astioiden 

määrän kartoitusta, sijoittelua ja tyhjennysväliä 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 26.2.2018 37 §  

 

”Valtuutettu Annika Aaltonen jätti seuraavana aloitteen: 

 

”Roskaaminen ja roskainen ympäristö on ikävä näky. Kevättä kohden kuljet-

taessa syyniin joutuu pian koiran ulkoiluttajat ja mielipidepalsta täyttyy koiran-

kakkakeskustelusta. Raision kaupunki on mukana koirankakkaroskis.fi:ssä, 

joka on kahden yksityishenkilön perustama kansalaisliike, jonka päämääränä 

on vähentää luontoon jätettäviä koirankakkoja. Koirankakkaroskis-tarralla 

pientalon omistaja voi ilmoittaa ohikulkevalle koiranulkoiluttajalle, että talon 

roskikseen saa pudottaa pussin. Näitä maksuttomia koirankakkaroskis-tarroja 

on jaossa kirjastotalon palvelupisteellä. Koiranulkoiluttajalle on siis oma mah-

dollisuutensa, mikäli tieto koirankakkatarroista nostetaan asukkaiden tietoi-

suuteen aika-ajoin ja näin tarroja pientalojen roska-astioihin saadaan lisää. 

Kuitenkaan tämäkään tarra ei auta muissa roskaamiseen liittyvissä asioissa ja 

siksi ehdotammekin, että roska-astioiden määrä kartoitetaan ja tarkistetaan 

mahdollinen lisätarve sekä kiinnitetään huomiota asuinalueiden ja kaupungin-

osien roska-astioiden määriin kiinnittäen huomiota myös roska-astioiden tyh-

jennysväliin. Jotta roskat kulkeutuvat roska-astiaan, on roska-astioita oltava 

helposti saavutettavissa ja niin, ettei roskan kanssa joudu pitkää matkaa kä-

velemään vaan sen saa miltei hetimiten laitettua sille laitettavaan paikkaan eli 

roska-astiaan.  

 

Raision Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä 

 

Raisiossa 26.2.2018 

 

Annika Aaltonen Kimmo Kosonen 

Anita Ruusuranta Niina Äikäs 

Susanna Mäntysaari Maria Virko 

Raimo Sulonen Aki-Petteri Löfgren 

Hannele Lehto-Laurila Jarmo Rosama 

Pekka Heikkilä Janne Laulumaa 

Sirpa Ek  Anneli Kivijärvi 

Eija Erasvuo  Niko Toivonen 

Jukka A. Rantala” 
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Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

Kaupunginhallitus 5.3.2018 76 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Annika Aaltosen aloitteen kos-

kien roska-astioiden määrän kartoitusta, sijoittelua ja tyhjennysväliä teknisen 

keskuksen valmisteltavaksi.– –” 

 

Tekninen lautakunta 2.10.2018 § 143 

 

 ”Kaupungininsinööri Mikko Kunttu 20.9.2018: 

 

Raision kaupungin alueella on noin 290 kpl roska-astioita, joista ydinkeskus-

tan alueella noin 95 kpl. Roska-astiat tyhjennetään keskusta-alueella kerran 

viikossa ja keskusta-alueen ulkopuolella joka toinen viikko. Kierroksen yhtey-

dessä poistetaan samalla maasta roska-astian ympäriltä siinä oleva irtoroska. 

Koirien jätöksille on erillisiä pussien jakeluautomaatteja, joista on mahdollista 

vapaasti ottaa roskapusseja. Jakeluautomaatteja on 15 eri puolilla kaupunkia. 

Automaateissa olevien pussien riittävyys tarkistetaan roska-astioiden tyhjen-

nyskierroksen yhteydessä. 

 

Roska-astioiden tyhjennysurakan kilpailutuksessa helmikuussa 2018 päivitet-

tiin roska-astioiden paikkoja esittävät kartat ja samalla tarkasteltiin roska-

astioiden sijoittumista eri puolille kaupunkia. Tavoitteena on, että roska-

astioita olisi käytettävissä yleisimpien kulkureittien varsilla sekä puistoissa ja 

leikkipuistoissa. Tarkastelun seurauksena roska-astioita on siirretty sellaisiin 

paikkoihin, joissa on havaittu enenevää käyttötarvetta. Samoin on astiakokoja 

paikoitellen suurennettu suuremman roskamäärän johdosta. 

 

Uusia roska-astioita kaupungin eri alueille laitetaan vuosittain noin viisi kappa-

letta ja niiden sijoitteluun vaikuttaa myös kaupunkilaisilta tullut palaute. 

 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa Annika Aaltosen ym. valtuustoaloitteeseen edellä 

olevan vastauksen. 

 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 
 
Kaupunginhallitus 8.10.2018 349 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
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- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Annika K. Aaltonen  
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Kaupunginhallitus § 350 8.10.2018 

 

 Asianro 649/08.00.00/2018 

§ 130 

Valtuutettu Raimo Sulosen ym. valtuutettujen aloite koskien Hulvelan katualueen 

autopaikkojen muuttamista viistopaikoiksi ja yhden inva-autopaikan lisäystä 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 28.5.2018 79 §  

 

 ”Valtuutettu Raimo Sulonen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Arvoisat valtuutetut 

 

Hulvelan käyttö on huomattavasti lisääntynyt ja samalla katuvarren autopaik-

kojen uudelleen järjestely tulisi muuttaa viistomuotoon. Nykyisen katuvarsi-

paikkojen osalta iäkkäämpi autoilija ja monet nuoremmatkin eivät uskalla 

parkkeerata kahden auton väliin jäävään paikkaan. Parkkeeraus täytyy tehdä 

peruuttamalla eikä kaikilla ole autoissaan kameroita joilla voisi parkkeerausta 

seurata. Autot ovat myös monen mittaisia. 

 

Viistopaikoitus veisi nykyisestä vapaana olevasta katualueesta n.60 sm. Lii-

kenne ei sillä katuosuudella ole niin vilkasta etteikö väistämiset sujuisi. Viisto-

paikoituksesta on paljon helpompi päästä ulos samoinkuin ajaa parkkipaik-

kaan. Parkkipaikat lisääntyisivät n. 30-40 %. Tämä muutos tehtäisiin vain Hul-

velan päärakennuksen pituudelle. 

 

Kustannukset tulisi vain nykyisten maalattujen paikoitusviivojen maalaus 

tummaksi ja uusien paikoitusviivojen maalaus valkoiseksi. (Kesätyöntekijöille 

töitä) 

 

Yhden uuden lnva paikan maalaus tulisi nykyisten lnva paikkojen jatkeeksi. 

Hulvelan käyttäjiltä on tullut viestiä katualueen paikoitusalueen muuttamisesta 

ja INVA paikan lisäyksestä. 

 

Raisiossa 28.04. 2018 

Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä 

 

Raimo Sulonen Jarmo Rosama 

Vesa Parantainen Kimmo Kosonen 

Niina Äikäs  Anita Ruusuranta 

Maria Virko  Hannele Lehto-Laurila 

Susanna Mäntysaari Sirpa Ek 

Janne Laulumaa Jari Pulkkinen” 
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Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

Kaupunginhallitus 11.6.2018 214 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Raimo Sulosen aloitteen kos-

kien Hulvelan katualueen autopaikkojen muuttamista viistopaikoiksi ja yhden 

inva-autopaikan lisäystä teknisen keskuksen valmisteltavaksi.” 

 

 

Tekninen lautakunta 2.10.2018 § 144 

 

 ”Vs. suunnitteluinsinööri Jarmo Sulonen 25.9.2018: 

 

Hulvelan palvelukeskuksen kohdalle nykyinen paikoitusalue on toteutettu 

vahvistetun katusuunnitelman mukaisesti vuonna 2014. Paikoitusruudut ovat 

kadun pituussuuntaisia. Henkilö- ja pakettiautoille tarkoitetun autopaikan pi-

tuus on 5,0 m ja leveys 2,5 m. Hulvelankadulla ajoradan leveys 6,0 m. 

 

 Esitetyn viistopaikoitusruudun tilantarve on pituussuunnassa 5,15 m ja 2,5 m 

leveyden osalta. Tämä kaventaisi vapaan ajoradan leveydeksi 3,35 m. Viisto-

ruutuun ajaminen ja henkilö- ja pakettiautojen kohtaaminen edellyttävät mini-

missään 4,50 m tilaa ajoradalla. Viistoruutu ulottuu vieressä olevalle kevyen 

liikenteen väylän puolelle 0,45 m. Em. mitoitustarkastelu on tehty 60°- viisto-

paikoituksen mukaan. 

 

Viistopaikoitus vaarantaa liikennettä erityisesti peruutettaessa pois ruudusta 

ajoradalle. Kahden auton kohtaamistilanteessa olisi käytettävä rivitalon edus-

talla olevaa jalkakäytävää kaventuneen ajoradan takia. Jalankulkijoille tästä 

aiheutuisi vaaratilanteita. Palvelutalon puoleista kevyen liikenteen väylää ei 

voida kaventaa nykyisestä. Nykyisen katualueen puitteissa viistopaikoitusta ei 

ole mahdollista toteuttaa vaan nykyinen paikoitusratkaisu tulisi säilyttää. 

 

  

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa Raimo Sulosen ym. valtuustoaloitteeseen edellä 

olevan vastauksen. 

 

  

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 
 
Kaupunginhallitus 8.10.2018 350 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 



Raision kaupunki Pöytäkirja   46 (57) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 15.10.2018  

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Raimo Sulonen  
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 Asianro 1044/01.01.00/2018 

§ 131 

Valtuutettu Eija Erasvuon ym. valtuutettujen aloite koskien varhaiskasvatuksen 

henkilöstön nimikkeiden muuttamista vastaamaan nykyistä lainsäädäntöä 

 

 

Valtuutettu Eija Erasvuo jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Uusi varhaiskasvatuslaki tuli voimaan 1.9.2018. Lain tavoitteena on vahvis-

taa varhaiskasvatuksen laatua ja pedagogiikkaa sekä nostaa henkilöstön 

osaamistasoa. Laissa säädetään mm. kelpoisuusvaatimuksista, henkilöstön 

uusista nimikkeistä sekä henkilöstörakenteesta. Tällä hetkellä muutettavia 

nimikkeitä ovat varhaiskasvatuksen opettaja (ent. lastentarhanopettaja), var-

haiskasvatuksen lastenhoitaja (lastenhoitaja) sekä varhaiskasvatuksen eri-

tyisopettaja (erityislastentarhanopettaja). Laissa on myös uusi koulutukseen 

perustuva nimike varhaiskasvatuksen sosionomi, mutta heitä valmistuu vasta 

vuoden 2023 jälkeen. 

 

Uutta päiväkotien henkilöstörakennetta on sovellettava täysimääräisesti siir-

tymäkauden jälkeen vuoden 2030 alusta lähtien. Tällöin vähintään kahdella 

kolmasosalla henkilöstöstä tulee olla varhaiskasvatuksen opettajan tai sosio-

nomin kelpoisuus, josta vähintään puolella varhaiskasvatuksen opettajan kel-

poisuus ja yhdellä kolmasosalla varhaiskasvatuksen lastenhoitajan kelpoi-

suus. 

 

Lainsäädännön mukaiset ajantasaiset virkanimikkeet ovat osa kaupungin 

imagoa ja lisäävät viranhakijoiden mielenkiintoa kaupunkiamme kohtaan. Ni-

mikeuudistuksella osoitamme olevamme kehityksen kärkijoukoissa heti lain 

voimaantulon jälkeen. 

 

Allekirjoittaneet esittävät, että päiväkotien henkilöstön tämänhetkiset nimik-

keet muutetaan vastaamaan nykyistä lainsäädäntöä. Lisäksi esitämme, että 

kaupungissamme valmistaudutaan vuoden 2030 henkilöstörakenteen muu-

tokseen ennakoivasti tekemällä henkilöstösuunnitelma, jossa otetaan huomi-

oon koulutustaustan tuoma osaaminen. 

 

Eija Erasvuo  Saila Rintee 

Niko Toivonen Kristiina Engström 

Anita Ruusuranta Niina Äikäs 

Aki-Petteri Löfgren Maria Virko 

Sirpa Ek  Annika Aaltonen 

Emma Lindqvist Kimmo Kosonen 

Sari Packalén Jari Pulkkinen 

Raimo Sulonen Hannele Lehto-Laurila” 
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Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 1051/00.04.02/2018 

§ 132 

Valtuutettu Jukka A. Rantalan ym. valtuutettujen aloite koskien lähipoliisitoimin-

nan aloittamista Raisiossa 

 

 

Valtuutettu Jukka A. Rantala jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Me allekirjoittaneet esitämme, että Raision kaupunki ryhtyy selvittämään lä-

hipoliisitoiminnan käynnistämisen mahdollisuutta ja edesauttaa omalla toimin-

nallaan lähipoliisitoiminnan käynnistymistä Raisiossa.  

 

Poliisi itse määrittelee lähipoliisitoiminnan seuraavasti: ”Lähipoliisitoiminta ei 

ole erillistä toimintaa, jota toteuttavat vain nimetyt lähipoliisit, vaan turvallisuut-

ta tuottavan ja ennalta estävän poliisitoiminnan toiminta-ajatus, joukko peri-

aatteita ja tavoitteita, joiden toteutustavat voivat vaihdella.”  

 

Lähipoliisitoiminnasta on saatu erittäin hyviä tuloksia poliisin jalkautuessa 

asukkaiden joukkoon. Hyvät tulokset eivät rajoitu ainoastaan siihen, että polii-

sintoiminnan positiiviset yleiset seuraukset kuten turvallisuuden tunne lisään-

tyy ja kynnys yhteistyöhön poliisin kanssa toimimiseen madaltuu, vaan huo-

mionarvoisena seikkana ovat toiminnan vaikutukset esimerkiksi syrjäytymi-

seen ja maahanmuuttajien kotoutumiseen. Turussa toimiva lähipoliisi, Vesa 

Jauhiainen oli 20.8.2018 YLEn toimittajan haastattelussa. 

(https://yle.fi/uutiset/3-10360479) Haastattelu antaa hyvän kuvan mahdolli-

suuksista ja hyödyistä, joita voidaan saada aikaan lähipoliisin toiminnalla ja 

muiden verkostojen yhteistyöllä.  

 

Raisio on tilaston mukaan muuttotappioinen kaupunki hyvästä yleisestä tilan-

teesta huolimatta, mikä luo paineita, kun tarkastellaan kaupungin tulevaa ke-

hitystä. Tilaston mukaan Raision todellinen väestömuutos ilman maahan-

muuttoa on 144 Raisiosta poismuuttanutta ja 14 luonnollisen väestömuutok-

sen kautta poistunutta. Ainut väestömäärään positiivisesti vaikuttava luku on 

ollut maahanmuutto, joka on aikaansaanut yhteensä 60 uutta Raisiolaista. 

(Lähde http://www.lounaistieto.fi/tietopalvelut/tilastot/vaestotilastot/, Taulukko: 

Kuntien väestömuutoksen rakenne). Myös iltalehti on tutkinut maahanmuutta-

jien määrää 5.9.2018 artikkelissaan ja aiempien tilastojen osoittama tulos ai-

noastaan vahvistuu iltalehden artikkelin perusteella. 

(https://www.iltalehti.fi/kotimaa/201809042201163253_u0.shtml)  

 

Mikäli lähipoliisin toiminta pystyy vaikuttamaan erityisesti nuorten syrjäytymis-

tä ehkäisevästi ja toimii myös maahanmuuton yhteydessä kotoutumisen tuke-

na, on kyseessä toiminta, jonka aloittamista ja kehittämistä Raision tulee eh-

dottomasti edistää omalla toiminnallaan. 

 

Raisiossa 15.10.2018 

 

https://yle.fi/uutiset/3-10360479
http://www.lounaistieto.fi/tietopalvelut/tilastot/vaestotilastot/
https://www.iltalehti.fi/kotimaa/201809042201163253_u0.shtml
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Jukka A. Rantala Jonni Moislahti 

Eeva Savola  Niina Puoskari 

Tuija Hyytiä  Helena Viljanen 

Pipsa Allén  Tanja Parkko 

Elisa Vuorinen Jukka Rantala 

Jari Pulkkinen Janette Broberg 

Merja Niemi  Mika Koivisto 

Mikko Kangasoja Kaisaleena Lilja 

Jouni Mäki  Markus Maunula 

Sari Packalén Eija Erasvuo 

Susanna Mäntysaari” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Kaupunginvaltuusto 15.10.2018  

 

 Asianro 1046/01.00.00/2018 

§ 133 

Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite koskien vastentahtoisten 

nollatuntisopimusten kieltämistä Raision kuntakonsernissa ja tilaajavastuun ko-

rostamista kaupungin kilpailutuksissa 

 

 

Valtuutettu Emma Lindqvist jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Nollatuntisopimus on puhekielen sana, jota käytetään tarvittaessa töihin kut-

suttavista ja vaihtelevaa työaikaa noudattavista työntekijöistä. Nollatuntisopi-

mus voi parhaillaan olla lisätienestimahdollisuus esimerkiksi opiskelijalle; pa-

himmillaan se on vastentahtoista ja muuttaa työntekijän elämän epävarmaksi 

ja näköalattomaksi. Vaihtelevan työajan sopimus vaikeuttaa elämän suunnit-

telua ja työssäoloehdon määrittelemistä sekä saattaa pahimmillaan kannus-

taa käymään töissä sairaana, sillä sairausajan palkan määräytyminen on 

epävarmaa. Nollatuntisopimuksilla on tutkitusti todettu olevan yhteys työnteki-

jän mielenterveyteen ja yleiseen terveydentilaan. Vaikka nollatuntisopimukset 

on kielletty kaupan ja ravintola-alalla, esimerkiksi hoitotyössä ja sanelunpur-

kajien keskuudessa nollasopimukset ovat vielä arkipäivää. Erityisesti kuntien 

kilpailutusten on todettu lisäävän määräaikaisia ja vaihtelevan työajan työsuh-

teita, heikentävän työehtoja ja kasvattavan työn kuormittavuutta. 

 

Me Raision Vasemmiston valtuutetut esitämme: 

 että Raision kaupunki varmistaa, ettei kunnan ja kuntakonsernin työnteki-

jöiden keskuudesta löydy vastentahtoisia nollatuntisopimuksia. 

 että kaupunki korostaa tilaajavastuutaan kaupungin kilpailutuksissa vaa-

timalla alan työehtosopimusten noudattamista ja vastentahtoisten nolla-

tuntisopimusten välttämistä. 

 

Raisiossa 15.10.2018 

 

Kaupunginvaltuutettu Emma Lindqvist (Vas.) Ja Raision Vasemmiston val-

tuustoryhmä 

 

Juha Jormanainen Aarre Lehtonen 

Eija Nurmi  Sari Suominen 

Jyrki Yrttiaho  Susanna Mäntysaari 

Jari Pulkkinen Sari Packalén 

Annika Aaltonen” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 1048/12.05.02/2018 

§ 134 

Valtuutettu Sari Suomisen ym. valtuutettujen aloite koskien nuorisotila Nopan au-

kioloaikoja 

 

 

Valtuutettu Sari Suominen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Aloite koskee nuorisotila Nopan aukioloaikoja. Tällä hetkellä nuorisotila Nop-

pa on avoinna nuorille arkisin klo 20 asti. Ehdotamme, että Noppa olisi avoin-

na pidempään arkena klo 21 asti ja myös viikonloppuisin esimerkiksi lauantai-

sin klo 14-22 (23). Sosiaalisessa mediassa paljon kirjoitetaan nuorten oleske-

levan Raision keskustan S-Marketin sisätiloissa. Meille on muutama vuosi sit-

ten rakennettu hieno nuorisotila jota suunniteltiin kymmeniä vuosia Raision 

keskustaan. Nyt meillä on nuorille suunnattu paikka keskustassa, mutta se ei 

palvele heitä viikonloppuisin. Nuorilla on viikonloppuisin aikaa olla kavereiden 

kanssa nuorisotiloilla ja osallistua siellä järjestettäviin tapahtumiin. Raision 

nuorisotilan facebook sivujen kautta voisi esimerkiksi mainostaa tapahtumista.  

 

Raisiossa 15.10  

 

Kaupunginvaltuutettu Sari Suominen (Vas.) 

Ja Raision Vasemmiston valtuustoryhmä 

 

Juha Jormanainen Aarre Lehtonen 

Eija Nurmi  Emma Lindqvist 

Jyrki Yrttiaho  Eija Erasvuo 

Sari Packalén Susanna Mäntysaari 

Jari Pulkkinen Maria Virko 

Annika Aaltonen” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 1045/00.04.01/2018 

§ 135 

Valtuutettu Jonni Moislahden ym. valtuutettujen aloite koskien Raision ja Ruskon 

sotepalveluiden yhteistoimintasopimukseen liittyvää selvitystä 

 

 

Valtuutettu Jonni Moislahti jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Raisio on tuottanut jo vuosia Ruskolle sotepalvelut yhteistoimintasopimuksen 

mukaisesti. Raisio on mukana myös monissa muissa ylikunnallisissa sopi-

muksissa ja yhtiöissä. Valitettavasti monissa näissä olemme joutuneet kan-

tamaan muita suurempia kustannuksia. 

 

Pyydämme perusteellista selvitystä Raisio-Rusko soten yhteistoimintasopi-

muksen plussista ja miinuksista Raision kaupungin sekä raisiolaisten veron-

maksajien kannalta tarkasteltuna. Lisäksi pyydämme näiden perusteella arvi-

ointia sopimuksen järkevyydestä toiminnallisesti ja taloudellisesti Raisiolle tu-

levaisuudessa. Kustannustenjako tapahtuu nyt tapahtumaperusteisesti. Onko 

myös mm. sote palvelujen tuottamiseksi tarvittavien hallinnon, tukitoimintojen 

ja kehittämistyön, jne. sivu/piilokulujen osalta kustannukset jaettu? Vai kan-

taako Raisio mahdollisesti joistain potilastyön tai sosiaalipalvelujen suorista 

tai epäsuorista kustannuksista itse isomman siivun taikka jopa kokonaan kus-

tannukset itse? 

 

Raisiossa 15.10.2018 

 

Jonni Moislahti Jukka A. Rantala 

Niina Puoskari Helena Viljanen 

Tanja Parkko  Pipsa Allén 

Elisa Vuorinen Kaisaleena Lilja 

Janette Broberg Eeva Savola 

Jukka Rantala Jari Pulkkinen 

Merja Niemi  Mikko Kangasoja 

Markus Maunula Tuija Hyytiä 

Mika Koivisto  Jouni Mäki 

Eija Erasvuo” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Kaupunginvaltuusto 15.10.2018  

 

 Asianro 1050/10.03.02.00/2018 

§ 136 

Valtuutettu Jouni Mäen ym. valtuutettujen aloite koskien kaupungin kiinteistöjen 

käyttömenoja 

 

 

Valtuutettu Jouni Mäki jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Anne Rantalan tekniselle lautakunnalle kuluvan vuoden huhtikuussa teke-

mästä selvityksestä ilmenee, että kiinteistöjen lämmityskustannukset ovat 

edellisvuotta korkeammat, johtuen edellisvuotta kylmemmästä talvesta ja sen 

lisäksi ilmanvaihdon pitämisestä keskeytyksettä päällä. Lämmityskustannuk-

set tulevat ylittämään tälle vuodelle budjetoidut kulut n. 200000 euroa. 

 

Molemmat edellä mainitut perusteet aiheuttavat lämmityskustannusten nou-

sua. 

 

Onko kaupunki tehnyt kokonaisvaltaista selvitystä kiinteistöjen energiatalou-

desta?  

 

Koska lämmityskustannukset ovat kiinteistöjen käyttökuluista kustannuksia, 

jotka aiheuttavat ylivoimaisesti suurimman menoerän, on näihin kustannuksiin 

kiinnitettävä erityistä huomiota, koska niistä saatavat säästöt voivat oikeiden 

ratkaisujen käyttämisellä olla huomattavat. Mitä nopeammin tällaisiin ratkai-

suihin päädytään, sitä nopeammin säästöt alkavat kertyä. 

 

Ns. uusiutuviin ja vihreisiin energioihin luettavilla maalämmöllä ja aurinkosäh-

köllä, sekä itse lämmityksestä syntyvällä poistoilman lämmön talteenotolla on 

mahdollisuus merkittäviin lämmityskustannusten säästöihin käyttötaloudessa, 

jotka voivat niiden osalta olla jopa 40 – 60 %. Kokonaisuus huomioiden läm-

mityskulujen, joihin luetaan kiinteistöjen lämmitys ja lämpimän käyttöveden 

tuotto, voidaan saavuttaa huomattavat euromääräiset säästöt, jotka paranta-

vat käyttötaloutta ja eritoten hillitsevät jatkuvia kustannusten nousuja. 

 

Mainittujen lämmitysratkaisujen valinnalla vaikutetaan myös merkittävässä 

määrin hiilidioksidipäästöjen vähentämiseen ja puhtaan vihreän energian 

käyttöön. 

 

Lisäksi poistoilman lämmön talteenotto edellyttää ilmanvaihdon jatkuvaa 

käynnissä pitämistä, joka ”pakottaa” kiinteistöissä parempaan ja terveellisem-

pään ilmanvaihtoon. 

 

Takaisinmaksuaika kyseisille investoinneille liikkuu yleensä kerrostalo- ja rivi-

talokiinteistöissä laskennallisesti n 8 – 11 vuoden tietämissä. Hyvin toteutet-

tuna päästään jopa 5 – 8 vuoden takaisinmaksuaikoihin. Koska säästöpoten-

tiaali on suuri, tämä investointi kustantaa itse itsensä ja siten se ei rasita kus-

tannuksena kuntataloutta. 
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Ehdotamme, että kaupunki ryhtyy toimenpiteisiin nykyisten kiinteistöjen ener-

giakulutusten kustannusten selvittämiseksi, ja luokittelee kiinteistöt esimerkik-

si neljää eri kategoriaan nimenomaan lämmityskulujen osalta siten, että niiden 

energiaremonttien tekeminen asetetaan kiireellisyysjärjestykseen luokittain. 

Edotukseen osana on myös, että kaupungin kiinteistöjen korjausprojektien ja 

uudisrakentamisen yhteydessä edellä mainitut lämmitysratkaisut on selvitet-

tävä ja otettava korjaushankkeiden ja uudisrakentamisen osaksi. 

 

Raisiossa 15.10.2018 

 

Raision Perussuomalaisten valtuustoryhmä 

 

Jouni Mäki  Mika Koivisto 

Kaisaleena Lilja Mikko Kangasoja 

Hannele Lehto-Laurila Niko Toivonen 

Saila Rintee  Kristiina Engström 

Eija Erasvuo  Jonni Moislahti 

Markus Maunula Tuija Hyytiä 

Jari Pulkkinen Tanja Parkko” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Muutoksenhakuohje (115-136 §) 
 
Muutoksenhakukiellot 
 

Seuraavista päätöksistä ei saa tehdä kunnallisvalitusta, koska päätös koskee 
vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (kuntalaki 136 §): 
 
§ 115–117, 125–136 
 
Muun lainsäädännön mukaan ei seuraaviin päätöksiin saa hakea muutosta 
valittamalla. Päätösnumerot ja muutoksenhakukiellon perusteet: 
 
§ 

 
Valitusosoitus 
 

Seuraaviin päätöksiin voidaan hakea muutosta kirjallisella valituksella.  
 

Valitusviranomainen 
 
Turun hallinto-oikeus 
Sairashuoneenkatu 2-4, PL 32, 20101 Turku 
turku.hao@oikeus.fi 
faksi 029 56 42414 
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 
 
 
Kunnallisvalitus; pykälät 
 
§ 118-124   Valitusaika 30 päivää 
 
Kunnallisvalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) 
sekä kunnan jäsen. 
 
 
Kunnallisvalitus (kaava-asia); pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Valitusoikeus maankäyttö- ja rakennuslain 191 §:n mukaisesti 
 
 
Hallintovalitus; pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Hallintovalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa. 
 
 
Muu valituselin 
 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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Muutoksenhakuohje   

Kaupunginvaltuusto 15.10.2018  

 

§  
 
(nimi ja postiosoite)  Valitusaika x päivää 
 
Valitusaika alkaa päätöksen tiedoksisaantipäivästä. 
 
 
Valituskirja 
 
Valituskirjassa on ilmoitettava 
 
- valittajan nimi, kotikunta, postiosoite ja puhelinnumero 
- päätös, johon haetaan muutosta 
- miltä osin päätöksestä valitetaan ja muutos, joka siihen vaadi-

taan tehtäväksi 
- muutosvaatimuksen perusteet. 
 
Valituskirja on valittajan tai muun laatijan omakätisesti allekirjoitettava. Myös 
laatijan nimi ja kotikunta on mainittava. 
 
Valituskirjaan on liitettävä päätös, josta valitetaan alkuperäisenä tai jäljennök-
senä, todistus siitä päivästä, josta valitusaika on luettava sekä asiakirjat, joihin 
valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aiemmin toimitettu vi-
ranomaiselle. 
 
Valituskirja on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan päättymis-
tä. Omalla vastuulla valituskirjat voi lähettää postitse, sähköpostilla, faksilla tai 
lähetin välityksellä. Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuin-
ten asiointipalvelussa osoitteessa 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. Valitusasiakirjat on lähe-
tettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille ennen valitusajan päättymistä. 
 
Yksityiskohtainen valitusosoitus annetaan pöytäkirjanotteen liitteenä. 
 

 
 
 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet

